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Slovo na úvod

Vzhledem k pohledu na kalendář a poslední roky možná raději na teploměr, než za okno je 
jasné, že se blíží období konce roku plné setkání hodnocení a plánu. 

Předtím, než se soustředím na toto téma, výjimečně si dovolím vrátit k jedné mimořádné 
předchozí události, jíž byly zářijové (14. a 15. 09. 2024) povodně, s kterými jsme vás stihli foto-
grafi cky seznámit již v minulém čísle Březolupského zpravodaje. 

Rád bych totiž, aby i  zde, ve Slově na úvod, zaznělo veliké poděkování našim hasičům, 
zaměstnancům obce, ale také všem dobrovolníkům, kteří se vyrojili, jak včelky na med a byli 
ochotni a připraveni jít obci a svým spoluobčanům v nouzi pomoct se zvládnutím této krizové 
situace, a to ať již přímo v terénu, anebo také např. v týlu zásahů, tj. v naší hale. 

Samozřejmě děkuji i těm, co jsem je už po jejich nabídce pomoci nechal sedět doma jako 
zálohu, protože jinak by se dobrovolníci možná i „pobůchali “ lopatami a také nikdo nevěděl, 
kde a kdy přesně se voda zastaví a jaká bude potřeba doplnění, či obměny přirozeně ubývající 
sil. 

Našim hasičům i velké poděkování a respekt i za pomoc naší technikou našim okolním 
obcím, které o ní požádaly. 

Díky všem těmto lidem, ale také dle mého názoru díky předcházející letité přípravě 
(a to včetně i přípravy našich předků) v podobě např. vybavení našich hasičů technikou, jejich 
tréninkem, obsahem našich skladů, či zbudováním různých stavebních úprav po obci v podo-
bě příkopů, hrázek, vodotečí či suchých poldrů, jsme letošní velkou vodu i s dávkou pověstné-
ho štěstí přečkali. 

Dokonce při dotazech z okolí a vědom si toho, co se událo na Jesenicku, ale nechoďme da-
leko, případně i v sousedních Bílovicích (kteří tolik toho štěstí, co se týká zaplaveného území, 
jako my neměli), jsem si dovolil tvrdit, že Březolupy jsou beze škod, byť samozřejmě se někde 
nějaký ten zaplavený pozemek, čerpání ze sklepa, vyvrácený strom, ujetý svah či břeh a zane-
sený vtok kanálu objevil i v Březolupech. 

Velké poděkováním tedy všem těm, co přispěli k tomu, že naše obce byla z pohledu dopadů 
na celou republiku téměř beze škod, a to včetně např. i chápajících vlastníků zaplavených ze-
mědělských pozemků, případně i zahrad či dvorů, kdy tato rozlitá voda u nich s minimální či 
drobnou škodou pomohla uchránit např. obydlí některých ostatních občanů od daleko větších 
škod. 

I díky všemu výše uvedenému se můžeme v klidu soustředit na nadcházející adventní ob-
dobí, na přechod roků a vrátit se k začátku tohoto Slova na úvod. 

Všem si tedy dovolím popřát klidné a veselé Vánoce společně s úspěšným a šťastným no-
vým rokem. Těm, co obci Březolupy v  letošním roce pomohli, děkuji a  dovolím si vyslovit 
přání, že tomu tak bude i v příštím roce jako i letech dalších.

Ing. Petr Kukla, starosta obce
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Z jednání zastupitelstva obce

V období září až listopad roku 2024 se konalo jedno zasedání zastupitelstva obce Březolupy 
a to dne 18. září. Jednání proběhlo ve velké zasedací místnosti obecního úřadu na zámku.

Starosta obce jmenoval: 
• zapisovatelku Lucii Postavovou DiS.

Zastupitelstvo schválilo: 
• ověřovatele zápisu Mgr. Pavla Hubáčka a Zdeňka Jančaru.
• program zasedání.
• pracovní předsednictvo ve složení Ing. Petr Kukla a Ing. Radek Berecka.
• návrhovou komisi ve složení Ing. Jaromír Janát, Mgr. Pavel Mizera a JUDr. Stanislava Ho-

ferková.
• další ořezy stromů (2x jasan) mezi ZŠ a farou 
• výroční mimořádné odměny, resp. fi nanční dary za rok 2024 pro starostu a neuvolněné 

zastupitele
• výroční odměny, resp. fi nančního dary za rok 2024 pro zaměstnance obce, účinkující 

a spolupracovníky obce 
• souhrnu posledních rozpočtových změn (opatření) schválených radou obce, rozpočtové 

opatření č. 5/2024, č. 6/2024 a č. 7/2024 
• změnu rozpočtu obce, rozpočtové opatření č. 8/2024 zachycující i rozhodnutí zastupitel-

stva ze zasedání  

Nepřijalo usnesení:
• k pokácení stromů (2x jasan) mezi ZŠ a farou
• k souhlasu s projektem předkládaným do 101. výzvy IROP – Sociální bydlení II. – SC 4.2 

(MRR) a jeho realizací na území obce pro realizaci II. etapy Bytového domu Stará pošta

A vzalo toho dne na vědomí:
• zprávu o činnosti rady od minulého veřejného zasedání
• informace o stavu investičních, resp. dotačních a projekčních akcí: ČOV a kanalizace II.eta-

pa, Bytový dům Za ohradů (BDZO), průmyslová zóna ČOV (PZ ČOV), Podnik. inkubátor 
řemesel v rámci průmyslové zóny ČOV (PIŘ_PZČOV), ZTV Čístré, Dopravní stavby (DS) 
2017 - MK a chodník Čístré, hasičárna, optický kabel po obci, odpadové centrum, Rekon-
strukce a přístavba ZŠ a MŠ, střešní nástavba ZŠ, gastro ZŠ, gastro MŠ, BD Stará pošta 
II.etapa, Tréninkový sál+nástavba 2.NP šaten pro sportovce, tribuny+hřiště+dráha, geolo-
gický průzkum svah MK spojnice Šraňky, Dopravní stavby 2021, Fotovoltaická elektrárna 
(FVE) FVE ČOV, FVE 4+1 (ZS, hala, MŠ, ZŠ+zámek), Dětská skupina Březolupy - modu-
lární stavba u MŠ (DěS Březolupy), lávka Zelnice
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Nové gastro na MŠ

• informace k žádosti o prodej pozemku před vjezdem k RD 
• systém provozování Dětské skupiny 
• potenciální fi nancování dotačních akcí na přelomu roku s využitím bankovního úvěru 
• záměr na projektovou dokumentaci: „Řemesla+rozpočet“ pro akce „Nástavba a přístavba 

ZŠ“ a „Bytový dům Stará pošta, II. etapa“ 
• záměr na projektovou dokumentaci: „Výdejna jídlonosičů na MŠ“ 
• záměr ZTV Nad Kopcem se spolufi nancováním stavebníků 
• informace o pokutě České inspekce životního prostředí pro Slovácké vodárny a kanalizace 

Uh. Hradiště za nadměrné množství balastních vod na ČOV Březolupy 
• záměr na dotační FVE 2+1 (hasičská zbrojnice a odpadové centrum + jedna z větví veřej-

ného osvětlení)
• předpokládaný termín dalších veřejně přístupných zasedání zastupitelstva obce, a  to 

ve středu 11. 12. 2024 a dále v únoru 2025 (předpoklad 12. 2. 2025)
• Návrhy, připomínky a dotazy členů zastupitelstva a následně občanů
• Seznámení se s rekapitulací usnesení ze zasedání zastupitelstva obce
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Z práce rady obce

Rada obce se zabývala přípravou záměrů pro další období, průběhem realizova-
ných staveb, přípravou podkladů pro jednání zastupitelstva i řešením žádostí občanů 
a místních spolků. Dále schvalovala smlouvy o smlouvách budoucích se správci sítí na 
věcná břemena, rozpočtová opatření a řešila ostatní běžnou obecní agendu. 

Z činnosti v období od 4. září do 13. listopadu roku 2024 uvádíme výběr těch nej-
důležitějších projednávaných bodů:

1. Projednala záležitosti FVE na ČOV. Rozhodla, že přípojná místa (EAN) zůstanou 
na SVK a.s., vč. prodeje přetoků. Další podmínky projedná starosta s SVK. Pro podpo-
ru záměru bude SVK nabídnuta 10% sleva z přímo spotřebované el. energie.

2. Schválila zhotovitele ořezu 2 ks jasanů u ZŠ. Práce s využitím plošiny provede fi rma 
Dušan Tomi, Moravský Písek za cenu 14 500 Kč (bez DPH).

3. Schválila zhotovitele nátěru lávky na Zelnici. Práce provede fi rma ABS TREND s.r.o. 
Hluk za cenu do 50 000 Kč (bez DPH).

4. Schválila návrh pana starosty na odměny zastupitelům, spolupracovníkům obce 
a účinkujícím za rok 2024. 

5. Projednala žádost o koupi pozemku v PZ ČOV na postavení haly pro CNC stroje a ko-
vovýrobu. V současné době rada neuvažuje o nabízení dalších pozemků v této lokalitě.

6. Schválila objednání prací na kamenných objektech v okolí obce. Práce na celkové rekon-
strukci kříže na Nových dvorech v ceně do 42 000 Kč (bez DPH) a na hydrofobním nástřiku 
kříže v části Čertoryje v ceně do 3 000 Kč (bez DPH) provede Rudolf Trucla, ml., Březolupy.

7. Schválila cenu za aktualizaci pasportu zeleně a znalecký posudek dvou jasanů u školy. 
Práce v ceně 66 120 Kč (bez DPH) za aktualizaci a 4 500 Kč (bez DPH) za posudek 
provede fi rma SAFE TREES s.r.o. Brno.

8. Schválila objednání PD výdejny jídlonosičů na MŠ. Práce v ceně do 100 000 Kč prove-
de projektant Ing. Arch. Borunský, Uh. Hradiště (není plátcem DPH). 

9. Schválila ruční výkopové práce pro obecní optickou síť v  části Čístré. Práce v  ceně 
do 150 000 Kč provede Tomáš Žiga, Nedakonice (není plátcem DPH).

10. Seznámila se s  inspekční zprávou fi rmy OTIS a  navrženými opatřeními pro výtah 
na BDSP. 

11. Projednala žádost ředitelky ZŠ o schválení proplacení odměny pro kuchařky a uklízeč-
ky na MŠ a ZŠ z fondu odměn. Rada souhlasí s vyplacením odměny kuchařkám, pro 
které je tento fond určen. Paním uklízečkám uhradí obec přímo ze svého rozpočtu.

12. Schválila objednání výměny výměníku zásobníku na vodu – bojleru na BDSP. Práce 
v ceně do 20 000 Kč (bez DPH) provede p. Dvorský, Mařatice. 

13. Projednala stížnost, která byla přednesena na zasedání zastupitelstva obce ve věci par-
kování na vozovce MK Velká Ulička a Nad Uličkou a v její blízkosti. Rada konstatova-
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la, že řešení sdělené starostou je dostatečné. Občan může podat podnět na projednání 
dopravního přestupku na patřičné orgány.

14. Schválila zpracovatele dotačního managementu akce FVE 2+1. Práce v  cenách: 
20 000 Kč za podání žádosti, 20 000 za VŘ na dodavatele prací, 10 000 za administraci 
projektu, 15 000 za žádost o proplacení dotace a 2 000 za monitorovací zprávy (celkem 
jich bude pět) provede Aleš Kudláč, Kyjov. Všechny částky jsou bez DPH. 

15. Schválila výrobu a montáž tabule stárků, která bude umístěna ve vestibulu víceúčelové 
haly. Práce v ceně 15 000 Kč (bez DPH) provede fi rma AFY – grafi cké práce a reklama, 
Uh. Hradiště. 

16. Schválila Dodatek č.2 na akci Odpadové centrum. Celkové práce v původní Smlouvě 
o dílo jsou 25 655 000 Kč, po dříve schváleném Dodatku č.1 jsou 26 770 065,47 Kč. 
Předmětný Dodatek č.2 řeší neprováděné práce v celkové výši 1 791 467,30 Kč (pře-
devším kontejnery, konstrukce na kompostovací ploše, zemní práce), dodatečné práce 
v celkové výši 1 244 474,08 Kč (především prohloubení základů, dešťová kanalizace, 
vrata, svislá izolace, práce technika, zemní práce kompostovací plocha a kolem objektu 
SO 01, 04 a IO 02, 08 a11, chodník příprava internet+FVE+HDO, hromosvod). Celko-
vé práce po Dodatku č. 2 činí 26 223 132,55 (vše bez DPH). 

17. Schválila navýšení rozpočtu pro hasiče JSDHO Březolupy. Navýšení je za mimořádné 
nasazení při povodni dne 15. 9. 2024. Částka 33 000 Kč bude využita pro dofi nancování 
2/3 ceny zásahové stříkačky (tato bude následně převedena z SDH na JSDHO), částka 
20 000 Kč na vybavení ochrannými pomůcky a částka 20 000 Kč na nákup 400V cent-
rály.

18. Schválila dodání a  montáž houpačky Judy s  hnízdem 1 baby u  DĚSu. Práce v  ceně 
203 752 Kč (vč. DPH) provede fi rma Mirakulum s.r.o. Turnov.

 

Součásti stavby Dětské skupiny v areálu MŠ je i nová houpačka
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19. Schválila objednání rekonstrukce hromosvodu na budově MŠ. Práce v ceně 66 380 Kč 
(bez DPH) provede fi rma Sunny Power s.r.o. Vracov.

20. Schválila stavební práce navazující na akci Gastro MŠ. Jedná se o dodatečně objednané 
práce, které navazují na práce na akci Gastro MŠ ve výši do 1,1 mil Kč s DPH. Jedná se pře-
devším o obklady a dlažba se stěrkou, geberity, vzduchotechnika, očištění a nátěr radiátorů, 
malování, výměny všech stupaček (voda+kanalizace) včetně sádrokartonových kastlíků, el. 
přívod k provizornímu i konečnému rozvaděči, vnitřní el. rozvaděč, el. rozvody + okno 
a dveře k plánované výdejně jídlonosičů. Práce provede fi rma Tradix realizace s.r.o., Staré 
Město. Pro ocenění prací byly použity jednotkové ceny z VŘ akce „Gastro MŠ“

21. Vybrala provozovatele DĚSu. Provoz pro obec bude zajišťovat spolek Borky a borci, z.s., 
Topolná. Zahájení provozu se předpokládá od 1. 1. 2025. Smlouva bude podepsána na 
dva roky s automatickým prodloužením o jeden rok a výpovědní lhůtou nejpozději šest 
měsíců před prodloužením (tj. vždy do 30.6.).  

22. Schválila objednání 2 ks posudků pro akci BDSP II. Posudky na stanovení obvyklého 
nájemného a  tržní ceny požaduje možný dotační zdroj SFPI. Práce v  ceně 9 000 Kč 
a 27 000 Kč (bez DPH) provede fi rma VEGA Uh. Hradiště.

 

Jasany v centru obce mezi ZŠ a farou se po pádu větší haluze dočkaly dalších větších ořezů
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23. Schválila dodavatele prací na akci „Zámek: schodiště a chodba k obecnímu úřadu“. Zed-
nické a natěračské práce v ceně do 135 000 Kč (bez DPH) provede Rudolf Trucla, Bře-
zolupy. Dodávku a montáž vstupních dveří na schodiště v ceně 38 500 Kč (bez DPH) 
Roman Červinka, Chvalčov. Dodávku a montáž zábradlí na chodbě v ceně 99 000 Kč 
(bez DPH) fi rma REX s.r.o., Brno.

24. Schválila zhotovitele opravy části stolů v hale. Renovaci 30 ks stolů v ceně 28 898 Kč (bez 
DPH).

25. Vybrala zhotovitele ořezů 2 ks jasanů u Základní školy. Práce v rozsahu dle posudku 
pana Kolaříka v  ceně v  ceně 21 000 Kč (bez DPH) provede Dušan Tomi, Moravský 
Písek.

26. Projednala na schůzce členů rady s předsedou Záměrové komise Ing. Arch. Špillerem 
podmínky spolupráce s VUT Brno, Fakultou stavební ve věci zapojení studentů do zpra-
cování záměru na využití Zámeckého areálu (zámek, podzámčí, park). Půjde o workshop 
v době 7.2. - 9.2.2025 ukončený prezentací prací. Celkové náklady (vč. případné archi-
tektonické soutěže) se předpokládají do 150 000 Kč. Zadání pro studenty nachystá Ing. 
Arch. Špiller, a po schválení v radě obce bude zaslán VUT. 

27. Schválila zhotovitele projektové dokumentace akce: ZTV Nad Kopcem. Práce (vodovod 
a kanalizace) v ceně 65 000 Kč za PD a 10 000 Kč za inženýring (obě bez DPH) provede 
Ing. Večeřa, Uherské Hradiště.

28. Rozhodla o řešení škodní události – rozbité čelní sklo na vozidle AUSA. Obec bude poža-
dovat zaplacení rozdílu mezi výší opravy a plnění pojišťovny po zaměstnanci obce, který 
škodu zaměstnavateli způsobil.

29. Schválila odměny pro neuvolněné členy rady za rok 2024. 
30. Schválila prodejní cenu Obecního kalendáře pro rok 2025 ve výši 125 Kč. 
31. Projednala změnu organizační struktury ZŠ a MŠ Březolupy, p. o. Změna byla doporuče-

na Středním článkem podpory i ČŠI. Současně byl vydán i nový Organizační řád školy. 
Oba dokumenty s  účinností od 1. 9. 2024. Rada taktéž schválila nový platový výměr 
ředitelky této organizace reagující na novou strukturu.  

32. Schválila nákup 2 ks plynových teplometů pro využití pro venkovní akce obce i spolků 
v zimním období s celkovou cenou do 10 000 Kč. 

33. Rozhodla o  rozšíření okruhu sociálně potřebných osob z  pohledu možnosti zajištění 
stravování ve školní jídelně při naší ZŠ a MŠ Březolupy, a to o děti, zaměstnance a jiné 
osoby zajišťující provoz Dětské skupiny v areálu MŠ s celkovou kapacitou 24 dětí a do 10 
„provozních“ osob. 

34. Provedla výběr zhotovitele akce: FVE ČOV. Nejlevnější nabídku do výběrového řízení 
v ceně 1 209 056 Kč (vč. DPH) podala fi rma SUNNY POWER s.r.o. Vracov. 

35. Vzala na vědomí odstoupení od smlouvy o provozování ČOV, kterou zaslala společnost 
SVK a.s. Uh. Hradiště. Obec bude ČOV provozovat sama a pokusí se domluvit s SVK 
na zajištění části činností. 

36. Provedla výběr nájemce obecního remízku v části Čertoryje. Jde o část pozemku p. č. 
5355 o výměře cca 770 m2. 



BREZOLUPSKÝ zpravodaj 9

37. Provedla výběr nájemce části objektu Březolupy č. p. 434. Jde o část objektu o celkové 
výměře 38,2 m2 pro potřeby umístění telefonní ústředny. Zařízení bude mít i  nadále 
Telefonica Republic, a.s., resp. CETIN a.s. Jednalo se o úpravu ceny nájmu o infl aci. 

38. Schválila objednání Energetického posudku pro akci „Gastro ZŠ“. Práce v ceně 85 000 Kč 
(bez DPH) provede fi rma IPOKa, s.r.o. Cerhenice.

 

39. Provedla výběr zhotovitele projektové dokumentace akce: „Rekonstrukce rozvodů ZTI 
a UT na budově MŠ“. Práce v ceně do 50 000 Kč (bez DPH) provede fi rma THERMO-
PROJEKT s.r.o. Zlín.

40. Schválila dohodu o poskytnutí dotace z Programu rozvoje venkova ČR na projekt re-
gistrační číslo: 24/005/19210/672/216/000468 mezi Státním zemědělským intervenčním 
fondem a Obcí Březolupy na projekt: Zkvalitnění veřejného prostranství v Březolupech.

41. Schválila náhradu OZV č. 8/2003 o zabezpečení veřejného pořádku a čistoty při chovu 
a držení zvířat na území obce Březolupy novou OZV se kterou se stanovují pravidla pro 
pohyb psů na veřejném prostranství v  obci Březolupy a  vymezují prostory pro volné 
pobíhání psů, aktualizaci OZV č. 1/2009 o požárním řádu obce a zrušení OZV č. 2/1995 
o  čistotě a  pořádku na veřejných prostranstvích v  obci Březolupy. Všechny materiály 
budou přeloženy zastupitelstvu obce ke schválení.

42. Schválila nabídku České spořitelny a.s. na poskytnutí úvěru na průběžné fi nancování 
projektu Dětská skupina Březolupy. Úvěr bude možné čerpat až do výše 12,0 mil. Kč, 
úroková sazba bude 1M PRIBOR + 0,33 % p. a. 

Rekonstrukce místní komunikace a chodníků Čístré fi nišuje. Hotovo by mělo být do konce roku
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43. Schválila odměny pro neuvolněné zastupitele obce od 1. 1. 2025. Navýšení bude cca + 6% 
(přesná výše podle rozhodnutí státních institucí). 

44. Schválila nabídku na tryskání a dvojitý nátěr sloupů veřejného osvětlení v části Čístré. Prá-
ce v ceně 51 170 Kč (bez DPH) provede fi rma TREND ABC s.r.o. Hluk na jaře roku 2025.

45. Schválila návrh pana starosty na ponechání výše ekobodu i max. výše poplatku jako byla 
letos i pro rok 2025 (tj. 6 Kč/ekobod a max. výše poplatku 850 Kč s max. slevou 680 Kč). 

46. Projednala žádost o  zařazení do seznamu podpořitelných nemovitostí. Stavba nového 
RD v části Močidla bude v proluce pod č. 1/2024. 

47. Schválila nabídku na ořez vrby o třech kmenech u PC Statek – Bařinky. Práce v ceně 8 
000 Kč provede fi rma Páv, Vsetín.

48. Schválila nabídku na výměnu kamery na meteostanici, která je nefunkční a neopravitelná. 
Práce v ceně do 5 000 provede Vladimír Večeřa, Sehradice, který zajišťuje servis stanice.

49. Projednala žádosti ZŠ a  MŠ Březolupy na využití a  převod fi nančních prostředků. Byla 
schválena žádost o čerpání fi nančních prostředků z úroků na spořicím účtu v předpokláda-
né výši 156 474 Kč na vybavení kabinetu v přízemí školy nábytkem. Byla schválena žádost 
o převedení fi nančních prostředků ve výši 97 960 Kč na nákup interaktivního displeje s ta-
bulí z provozního na investiční příspěvek. Žádost o čerpání fi nančních prostředků přesun 
mezi položkami byl schválen mimo nákup 2 ks krouhačů a plátkovačů zeleniny v celkové 
ceně 90 000 Kč. Tyto rada doporučila dát do rozpočtu ZŠ a MŠ na rok 2025.

50. Projednala dotaz ZŠ a MŠ Březolupy na otevření MŠ v době okolo vánočních svátků. 
Rada požaduje dodržet dříve dohodnutý postup: tj. zjistit zájem rodičů dotazem kdo 
v tyto „dny dle průzkumu“ MŠ nepotřebuje a dle toho stanovit počet personálu. Provoz 
bude ale zajištěn, byť třeba jenom jedním pracovníkem, a to i kdyby nikdo dle průzkumu 
neměl přijít. 

Ing. Radek Berecka, místostarosta
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50 let
Balhar Milan
Berecková Jitka
Hašová Lenka
Juráková Vladimíra
Kesler Richard
Šnajdar Václav
Zálešák Antonín

60 let
Berecka Zdeněk
Čihák Jiří
Hubáčková Věra
Klučka Lubomír
Křižka Milan
Křižková Marie
Miklová Yvona
Mizerová Jitka
Pauřík Igor
Pavlík Roman

Jubilanti leden–březen 2025025

65 let 
Bednaříková Helena
Grebíková Alena
Hanáčková Kristina
Kaňovský Jaroslav
Poláchová Jarmila
Samsounková Naděžda
Zpěváková Jaroslava

70 let
Dýšková Jarmila
Fusek Josef
Malíková Ludmila
Sklenář Pavel
Sklenářová Ivana
Šopík Vlastislav

75 let
Blažek Josef
Zůfalý Zdeněk

80 let
Fiala Josef
Filípek Josef
Ondrášová Marie
Švábek Eduard

85 let
Hoferek Zdeněk
Ondrášová Marie
Stuchlík Cyril

Vítání občánků, 29.9.2024
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Mateřská škola

Naše léto ve školce a první měsíce nového školního roku byly plné změn, oslav, ale i louče-
ní. Velkou změnou v naší budově školky je zrekonstruovaná kuchyň. Přes letní prázdniny jsme 
tedy s dětmi trávili čas v prostorách základní školy, kde jsme si užívali hračky školní družiny. 

Začátek školního roku byl pro nás všechny velmi smutný, jelikož nás opustila naše kolegy-
ně, školnice, a především úžasná kamarádka Maruška. Všichni na ni s láskou vzpomínáme. 

Hned na začátku září nás navštívilo divadlo paní Horákové a o pár dní později vyrazila celá 
školka na Lešnou do ZOO. Vyšli jsme si také na vycházku k rybníku pozorovat divokou vodu 
po povodních. Předškolní třída zahájila během září svůj celoroční projekt „Sporťáček“, kdy 
každé úterý jezdí do Uherského Hradiště cvičit. 

V říjnu za námi přijel pan Taraba se svým divadlem provázeným zpěvem a hrou na kytaru. 
V tomto měsíci také probíhalo vánoční focení dětí. Nejvýznamnější událostí pro nás byla akce 
k výročí budovy naší školky- 40 let! V dopoledních hodinách probíhal den otevřených dveří 
pro veřejnost. Na chodbách byla připravena výstava fotografi í a kronik, které byly pořízeny od 
roku 1984 až po současnost. Odpoledne jsme si s dětmi a rodiči užívali na zahradě školky, kde 
byl skákací hrad a nechyběl ani foto koutek, pán s popcornem a šikovná slečna s malováním 
na obličej. Různé aktivity byly připravené po celé zahradě s doprovodem dětských písniček 
z  reproduktoru. Paní kuchařky nám pro děti připravily drobné občerstvení a  rodičům byla 
k dispozici voňavá káva. 
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Začátek listopadu se nesl v  duchu kouzel. 
Navštívil nás kouzelník a herec Slováckého diva-
dla v  Uherském Hradišti pan Tomáš Šulaj. Ne-
jen že dokázal vykouzlit králíka z klobouku, ale 
také velké úsměvy na tvářích všech dětí. Konec 
listopadu věnujeme přípravám na VÁNOČNÍ 
JARMARK, který se koná 7. prosince za víceú-
čelovou halou v  Březolupech a  také už pomalu 
vyhlížíme Mikuláše a pečeme perníčky. 

V tomto měsíci jsme se rozloučili s naší úžas-
nou bývalou vedoucí učitelkou Dášou Zatlouka-
lovou, která odešla do zaslouženého důchodu. 
Dlouho jsme rozmýšlely, co paní učitelce věnovat 
na rozloučenou a rozhodly jsme se, že ji jako pře-
kvapení vezmeme na výlet do Říma. Naše cesta 
se uskutečnila a byl to nezapomenutelný zážitek.  

Bc. Homolková Lucie, 
zástupkyně ředitele pro MŠ
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Setkání březolupských stárků 1954–2024

Letošní dozvuky se konaly v sobotu 26. 10. 2024 a byly obohaceny o historicky první setká-
ní březolupských stárků, které se uskutečnilo při příležitosti 70. výročí obnovení březolupských 
hodů po druhé světové válce. Pozvánku na setkání obdrželo všech 94 žijících stárků, přičemž 
75 z nich pozvání přijalo a zúčastnilo se alespoň některých částí programu. Velká účast stárků, 
navíc převážně v krojích, předčila očekávání organizátorů. 

Celé setkání se neslo ve vzpomínkovém duchu a mnohdy bylo velmi dojemné. Například 
když se zde starší stárci z roku 1963 pan Ivan Mojžíšek a paní Jarmila Glížová, rozená Hovor-
ková, setkali po 60 letech. Slzy v ten moment tekly všem přítomným. Stárci si také předávali 
z ruky do ruky právo a vzpomínali, jaké to bylo, když ho před lety hrdě nesli obcí. Nebo když 
se v průběhu ofi ciální části programu v hale nejstarší žijící stárka paní Marie Stiglerová, rozená 
Hlavačková, spontánně rozhodla přednést krásnou báseň, kterou dojala zaplněnou halu. 

 Ráda bych poděkovala všem, kteří se podíleli na uskutečnění této krásné akce. Panu sta-
rostovi za milé zahájení celého setkání na nádvoří zámku. Staroměstské kapele za doprovod 
stárkovského průvodu, CM Oskoruša a dívčímu sboru TS Botík pod vedením Jany Mizerové za 
hudební doprovod a zpestření programu. Lukáši Truclovi za sestřihání videí z historie březo-
lupských hodů. Děvčatům z březolupské chasy za pomoc s přípravou výstavy fotografi í. Všem 
rodinám, které poskytly fotografi e a videa z historie březolupských hodů. A v neposlední řadě 
děkuji Petře Blažkové, Martinu Hoferkovi, Martině Jurákové, Věrce Jurčíkové, Pavlu Mizero-
vi, Lucii Postavové, Daně Šohajkové a Veronice Uherkové za pomoc s přípravami, organizací 
a průběhem akce. Bez jejich zapojení by první setkání stárků nemohlo tak zdárně proběhnout. 
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V průběhu stárkovského setkání byly Danou Šohajkovou předneseny zajímavosti a statis-
tiky ze stárkovské historie. Jelikož byl o ně velký zájem, můžete si je na následujících řádcích 
přečíst. 

Březolupské hody se historicky konaly první sobotu po svátku všech svatých, po dušičkách. 
Z důvodu častého špatného počasí, zejména v  letech 1993 a 1995, proběhl v obci průzkum 
a hody se od roku 1997 přesunuly na měsíc říjen. 

 Od roku 1954 stárkovalo v Březolupech 61 stárkovských párů, tedy 122 stárků a stárek cel-
kem. Stárci stáli v čele hodové chasy 53x, z toho 8x byli stárci dvoji – starší a mladší. Naposledy 
tak tomu bylo v roce 1982.

Prvního setkání březolupských stárků se nedožilo 6 stárek a 19 stárků: Michálková Irena, 
Tomková Hedvika, Blažková Ludmila, Andrýsková Emilie, Vrzalová Bohumila, Mojžíšková 
Jiřina, Bureš Vladislav, Hoferek Vladislav, Bartas Josef, Hanáček Josef, Svoboda František, 
Bednařík František, Talaš František, Fajgara Jaroslav, Hanáček František, Smolka Oldřich, To-
máštík Josef, Hrabec Radomil, Hovorka Zdeněk, Dovrtěl Josef, Andrýsek Zdeněk, Hoferek 
Josef, Dybal René, Mikel Petr, Jurásek Rostislav.
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 Ve stárkovské historii máme 3 stárky, kteří si stárkovskou roli vyzkoušeli hned dvakrát. Ivan 
Mojžíšek byl za stárka v roce 1960 s Emilií Andrýskovou, provdanou Hoferkovou a poté v roce 
1963 s Jarmilou Hovorkovou, nynější paní Glížovou. Dále 2x stárkovala Ludmila Hoferková, nyní 
Hrabcová. V roce 1969 s Lubošem Dovrtělem a v roce 1970 s Radomilem Hrabcem, budoucím 
manželem. 2x za stárka byl také jejich syn, Radomil Hrabec, a to v roce 1995 s Janou Hovorkovou, 
nyní Říhovou, a poté v roce 2003 s Petrou Dýškovou, nyní Hrabcovou, svou manželkou.

 Z 61 stárkovských párů prozatím 9 uzavřelo manželství: Ludmila Blažková a Josef Bartas, 
Jitka Bezůšková a Josef Tomáštík, Ludmila Michálková a František Hanáček, Ludmila Hoferková 
a Radomil Hrabec, Zdeňka Vaculková a  Josef Hoferek, Petra Dýšková a Radomil Hrabec, Iva 
Briskorinová a Oldřich Žák, Martina Šopíková a Ondřej Jurák, Monika Říhová a Rudolf Trucla.
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 Dosud pouze jedna rodina vypravila 3 generace stárků – v roce 1956 starší stárci Josef 
Bartas a Ludmila Blažková, provdaná Bartasová, v roce 1976 stárkovala jejich dcera Jana Barta-
sová, provdaná Mašková a v roce 2001 vnuk Pavel Mašek. Ludmila Blažková v roce 1956, Jana 
Bartasová v roce 1976 i Pavel Mašek v roce 2001 vyšli ze stejného domu č. p. 96 Na Drahách.  

Dvě generace stárků v rodině máme v Březolupech víckrát. Z č.p. 407 v Zápolí vyšla jako 
stárka Emilie Andrýsková, provdaná Hoferková, v roce 1960 a z téhož domu vycházela v roce 
1983 její dcera, Olga Hoferková, nyní Rosíková. Z č.p. 371 na Zápolí (shodou okolností je to dům 
vedlejší) vycházela v  roce 1966 za stárku Ludmila Michálková, provdaná Hanáčková a v  roce 
1989 šla za stárku dcera Alena Hanáčková, nyní Minaříková. Z č.p. 37 v Uličce to byli pro změnu 
chlapi – otec Josef Blažek, který šel za stárka v roce 1971 a v roce 2006 vycházel ze stejného domu 
jako stárek jeho syn Zbyněk Blažek. Z č.p. 52 u Břaku či u Potůčka (jak se říká) měli taky stárky 
ve 2 generacích. V roce 1972 to byla Anna Postavová (nyní Hubáčková) a v roce 1999 z téhož 
domu vyšel její nejstarší syn Stanislav Hubáček. Z domu č.p. 243 v Podsedkoch vycházel stárek 
roku 1972 Jaroslav Hubáček i jeho vnučka Monika Říhová, provdaná Truclová, stárka roku 2022. 
Pod školkou máme dům, ze kterého byli vypraveni již 3 stárci ve dvou generacích, a je to rodinný 
dům č.p. 459, kde jsme měli v roce 1992 stárka Vladimíra Hoferka, v roce 2011 vycházel z tohoto 
domu za stárka jeho synovec Pavel Šopík a v roce 2019 Pavlova sestra Martina Šopíková, nyní 
Juráková. V Zápolí z domu č. p. 483 vycházel v roce 1998 jako stárek Josef Hubáček a v roce 2017 
jeho neteř Kristýna Rozehnalová. Pode Drahy z domu č. p. 285 vycházela v roce 1987 stárka Si-
mona Pavlíková a v letošním roce její synovec stárek Petr Hromeček.

 V Březolupech máme i další dvougenerační stárkovské rodiny, kde však stárci vyšli pokaž-
dé z jiného domu. Stanislav Hovorka, stárek roku 1965 a jeho dcera Dana Hovorková, provda-
ná Harsová, která stárkovala v roce 1999. Dále stárkovala Marie Knotová, provdaná Křižková, 
stárka z roku 1981 i  její dcera Lucie Křižková, provdaná Kubernová, která stárkovala v roce 
2011. V roce 1982 stárkoval Vlastimil Hrabica a v roce 2010 jeho dcera Vendula Hrabicová, 
provdaná Čaklošová.
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V pěti rodinách stárkovali dva sourozenci. Sourozenci Ivan Mojžíšek, který stárkoval v le-
tech 1960 a 1963 a  jeho sestra Jiřina Mojžíšková, provdaná Řezníčková, kteří bydleli v Pod-
sedkoch na č.p. 219. Jiřina Mojžíšková byla první stárka, která měla bílý nebo světlý šorec 
a na hlavě věneček. Dalšími sourozenci, kteří vycházeli ze stejného domu – v Zápolí č.p. 480 
byli Jana Hovorková, provdaná Říhová, stárka roku 1995 a v roce 1997 ze stejného domu vy-
cházel i její bratr, stárek Radim Hovorka. Z domu č. p. 397 u hřbitova sestry Martina a Hana 
Miklovy. Martina, provdaná Kolková, stárkovala v roce 1994 a Hana, provdaná Dudová, stár-
kovala v roce 1998. Dále již zmínění sourozenci Pavel a Martina Šopíkovi, kteří vyšli z domu 
č. p. 459 pod školkou. Pavel v roce 2011, Martina, nyní Juráková, v roce 2019. Poslední sou-
rozeneckou stárkovskou dvojicí jsou bratři Rostislav a Jiří Šimkovi ze Šraněk z č.p. 537, kteří 
stárkovali v letech 2017 Rostislav a v roce 2023 Jiří.

Z č. p. 537 ve Šraňkách vyšli v roce 2023 poprvé oba stárci – stárek Jiří Šimek a stárka Klára 
Mitášová z Buchlovic, která byla první přespolní stárkou v Březolupech. 

První stárkou, která obula vysoké krojové boty, byla Jaroslava Fusková, provdaná Hradilo-
vá, která stárkovala v roce 1971.

Od roku 2005 hodová chasa začala udělovat plaketu do březolupské hodové síně slávy li-
dem, kteří se větší měrou zasloužili o zachování této krásné lidové tradice v naší obci, ať už 
nácvikem tanečků, organizací hodů, přípravou krojů, pomocí s přípravami či samotným prů-
během hodů, nebo tím, že ve své době patřili mezi ty největší hodové srdcaře. Do hodové síně 
slávy byli v průběhu let přijati tito lidé: František Stašek, Dana Šohajková, Radomil Hrabec, 
Radim Hovorka, Ludvík Glíž, Anna Stašková, Petr Bernatík, Zbyněk Blažek, Staroměstská ka-
pela, Petr Michálek, Ludmila Hanáčková, Věra Hubáčková, Zdeněk Horák a Vlasta Mojžíško-
vá. V letošním roce obdržela plaketu do hodové síně slávy Blanka Zábojníková.
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Poděkování

Chtěla bych moc poděkovat za Setkání stárků, které proběhlo v sobotu 26.října 2024.
Při příchodu na zámek nás čekala uvítací „štamprlka“ a koláček. Všem nám byla přišpendle-

na vonička, kterou přichystala Barunka Němečková (Šohajková).  Vonička, na kterou se doma 
dívám, nejen nám, ale všem říkala, že jsme nositeli titulu „Březolupští stárci“. Myslím si, že jsme 
tímto všichni pocítili hrdost, že jsme opravdu součástí hodové historie.

Po milém přijetí panem starostou na nádvoří zámku, zavoláním tradičního „Čí sú hody?“  
„Naše!“ jsme se přesunuli před zámek, kde na nás čekalo překvapení – Staroměstská kapela.

Všichni, komu to zdraví dovolilo si zatančili za tónů oblíbené kapely a po nezbytném focení 
jsme se vydali opravdovým průvodem do haly. V čele průvodu šla hrdě v kroji paní Marie Stigle-
rová (Hlavačková), která stárkovala v roce 1956.

Cestou jsme mávali na známé tváře, které průvod doprovázely, juchali jsme a opravdu jsme si 
tyto chvíle užívali. To nás totiž ani ve snu nenapadlo, že ještě někdy půjdeme v krojovaném průvodu.

V hale bylo připraveno další překvapení – nejen spousta hodových fotek, ale zajímavé po-
vídání z historie hodů, které si připravila Danka Šohajková. Vzpomněli jsme taky těch, kteří se 
tohoto setkání již nedožili.  Poté jsme byli postupně zváni po skupinkách od nejstarších stárků 
k podpisu do kroniky a převzetí upomínkového dárku – krásné sklenice s naším tradičním ob-
sahem. Vše završil společný přípitek a tanec. Podvečerní pohoštění bylo výborné. Zavzpomínali 
jsme na své mládí, spousta z nás i na to, jak vypravovala své děti do kroje a někteří z nás už mají 
v chase i vnuky.

Večerní zábava byla vyvrcholením celého dne a večerní sólo pro bývalé stárky zakončilo nád-
herný den. Den plný setkání, vzpomínání. Den, kdy jsme zapomněli na bolesti a všichni jsme se 
vrátili do svého mládí, do doby, kdy jsme byli stárek či stárka.  Velká spokojenost byla vidět na nás 
všech.  Sama jsem váhala, zda mám jít v kroji, ale jsem ráda, že jsem se do kroje oblékla. A když 
jsem viděla, kolik nás v kroji bylo, byla to nádhera. Co víc si přát, než aby se ty naše hody udržely 
i pro další generace!

Slavnostní sobota byla zakončena v  neděli mší svatou slouženou za živé a  zemřelé stárky 
z Březolup.

Chtěla bych poděkovat všem, kteří toto setkání připravili.
Ludmila Hrabcová, rozená Hoferková, stárka v letech 1969 a 1970

Věřím, že první setkání březolupských stárků nebude zároveň poslední a že se za nějakou 
dobu stárci shledají a opět s radostí i slzami zavzpomínají. Doufám také, že setkání bude mo-
tivací pro současné členy chasy i generace budoucí, aby se řady březolupských stárků rozšířily 
a  postupně se zaplnila nástěnná tabule se jmenným seznamem březolupských stárků, která 
byla k příležitosti tohoto setkání zavěšena ve vestibulu haly. 

Březolupští stárci, děkujeme, že jste se v tak hojném počtu zúčastnili historicky prvního 
setkání březolupských stárků. A především za to, že díky vám zůstává hodová tradice v naší 
obci pořád zachována.

Mgr. Barbora Němečková, předsedkyně Kulturní komise Rady obce Březolupy
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Vánoce – čas lásky a vzpomínek

Milí přátelé,
Vánoce jsou obdobím, kdy se svět na chvíli zpomalí a zahalí do poklidného ticha zimní 

noci. Mrazivý vzduch, křehké vločky sněhu a  jemné světlo svíček vytvářejí atmosféru, která 
nás zvolna přivádí zpět k tomu, co je v našich životech skutečně důležité. A v této tiché noci, 
kdy se nebe zdá blíž než jindy, máme příležitost znovu objevit lásku, která není jen lidská, ale 
i Boží – lásku, která přichází k nám ve zrození Krista, Božího syna.

Tento čas není jen o vnějším veselí, o dárcích a jídle, ale o hluboké vděčnosti, která se v nás 
probouzí při každém setkání s těmi, které máme rádi, ať už je to rodina, přátelé, nebo ti, které 
potkáváme na cestách. Jsou to okamžiky, kdy se svět zastaví a my si připomínáme lásku těch, 
které milujeme, a přítomnost Boží v našem životě. Ve zvěsti o narození Ježíše, který přišel na 
svět v chudé stáji, se nám připomíná, že láska není v luxusu, ale v jednoduchosti, v pokorném 
srdci, které dává a přijímá. A tak, jak ve vánočním příběhu, i v našich srdcích může zrození 
lásky vyvolat ty nejkrásnější a nejcennější okamžiky.

Je to jako by každé světýlko na vánočním stromku, každá zapálená svíčka symbolizovala 
Kristovo světlo, které přišlo do temného světa. „Já jsem světlo světa“ – tato slova Ježíše nám 
připomínají, že Vánoce nejsou jen o tom, co se děje kolem nás, ale i o tom, co se děje v nás. 
V tuto svatou noc, kdy si připomínáme Ježíšovo narození, můžeme vnímat přítomnost lásky 
a pokoje v našich vztazích a v našich životech. Je to láska, která nás činí lepšími, láska, která 
nás spojuje. Všichni se snažíme vnímat krásu v maličkostech, které nám život dává. Ať už je 
to okamžik klidu, kdy se zastavíme a zamyslíme, nebo zázrak setkání s těmi, které milujeme, 
Vánoce nám dávají příležitost znovu objevit to, co je opravdu důležité – víru, naději a lásku. 
V těchto chvílích, kdy je venku zima a my jsme v teple domova, právě tehdy si připomínáme, 
že pravá láska je dar, který nás obohacuje.

Vánoce jsou příběhem naděje, příběhem lásky, která přišla na svět, aby nás změnila. V tuto 
svatou noc, kdy se narodil náš Spasitel, se láska zjeví v každém nádechu, v každém pohledu          
a v každém gestu, které je darem, jako je darem i Ježíš, Syn Boží.

Jistě si vy, dospělí, vzpomínáte na Vánoce vašeho dětství, které měly svůj vlastní, neza-
měnitelný kouzelný nádech. Když jsme byli malí, všechno bylo tak zářivé a plné očekávání. 
Nazdobený stromeček jako překvapení, vůně cukroví, která se vznášela z kuchyně, a večerní 
chvilky, kdy jsme usedli u stolu, zpívali koledy a čekali na Ježíška. Vánoce byly plné zázraků, 
bezstarostnosti a čisté radosti. Dětství a Vánoce patřily k sobě, jako láska a rodina. A Vánoce 
nás dodnes spojují. Ať už jsme malí, nebo dospělí, jejich kouzlo v nás zůstává. A všichni by-
chom chtěli, aby to bylo jako dřív – kdy každý moment s rodinou byl naplněn smíchem, láskou 
a vzájemným pochopením. Vše je v našich rukou, v našich srdcích.

A tak vám všem, milí přátelé, přeji krásné, pokojné a požehnané Vánoce. Vánoce naplněné 
pokorou, klidem a radostí. Přeji vám, ať ve vašich srdcích znovu ožijí ty nádherné vzpomínky 
na Vánoce vašeho dětství, na všechny lidi, které nosíme ve svých srdcích. Ať vás nový rok přive-
de k novým příležitostem, k lásce, porozumění a štěstí. Nechť vás provází naděje, víra a odvaha, 
ať se vám splní všechna přání, která nosíte v srdci. Přeji vám, ať je každý váš nový den naplněn 
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Chrámový a Dětský sbor Březolupy v roce 2024

Letošní rok byl ve znamení tří významných akcí. Ta nejvýznamnější se konala jako sou-
část oslav 250. letého výročí založení našeho kostela Nanebevzetí Panny Marie. Velká slavnost 
začala Dnem kostelů 7. června Rozkvetlým kostelem s velkou květinovou výzdobou kostela, 
pokračovala nedělní bohoslužbou celebrováním mše sv. olomouckým arcibiskupem Josefem 
Nuzíkem a vyvrcholila koncertem Hradišťanu v zaplněné Víceúčelové hale. Na závěr koncertu 
byly také přizvány Dětský a Chrámový sbor. Pro nás to byla velká radost a čest.

Dalším významná akce se konala 12. října účastí CHSB na 29. ročníku Festivalu duchovní 
hudby Svaté Cecílie v  Ústí nad Orlicí, kde ve společnosti dalších pěti sborů jsme přednesli 
4 skladby z našeho repertoáru, z nichž 2 od českých skladatelů byly věnovány Roku české hud-
by. Tato setkávání s různými sbory jsou vždy inspirující a poučná a velkou příležitostí pro náš 
sbor účinkovat i za hranicemi našeho kraje. 

světlem a láskou, a ve vašich životech jsou lidé, kteří vás mají rádi, a ať máte sílu čelit všem 
výzvám, které přijdou. Přeji vám, ať je nový rok příležitostí k tomu, být lepšími lidmi, milovat 
a být milováni.

P. František Šary, farář
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Tento rok je také rokem velké sbírky na pořízení nových varhan do našeho kostela. 17. lis-
topadu jsme uskutečnili velký Benefi ční koncert a při této příležitosti vystoupili spolu s námi 
varhaník Tomáš Rosík, Dětský sbor, naši sólisté a instrumentalisté. Vybraná částka přes 40 tisíc 
korun nám udělala obrovskou radost a my tímto děkujeme všem našim dárcům. Kromě těchto 
významných akcí samozřejmé zaštitujeme i jiné slavnostní události, jako je zpívání při velkých 
svátcích o Vánocích i Velikonocích, hodech, mších sv., atd. 

Náš Dětský sbor se také podílí na zpestření kulturního života v Březolupech. Začínáme v led-
nu spoluúčastí na Novoročním koncertě, v červnu tradičním Kosením trávy.  Rozsvěcování vá-
nočního stromu, se letos uskuteční 15. prosince před kostelem, zpíváním koled spolu s Jižany  

26. prosince za Halou a  završením roku 29. prosince Živým Betlémem po mši sv. 
v 11:30 hod v našem kostele.

 Tento rok se k nám připojili 2 noví členové z čehož máme velkou radost. Přijďte mezi nás. 
Uvidíte, že jsme skvělá společnost, kde věk nehraje roli. Všichni se rádi setkáváme a proživáme 
spousty radostí ze zpěvu a společných událostí. Moc bychom si přáli, aby mezi nás přišli i muži 
a  obohatili náš hlasový potenciál. Těšíme se na vás.  Zkoušíme každou neděli v  18:30 hod 
na naší faře.

Míla Provazníková, sbormistryně
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Historie domu č. 37 v části Velká ulička

Úvod: 
Tento článek je čtvrtým z cyklu „Historie domů v Březolupech“. Další části budou opět 

vycházet ve zpravodaji nepravidelně a postupně Vás v nich budu seznamovat s dalšími domy 
v naší vesnici. 

Připomenu čtenářům, že v roce 1771 bylo zavedeno číslování domů, a právě od této doby 
je možné sledovat jejich obyvatele podle zápisů v matrikách o narození, sňatku, nebo úmr-
tí. Tyto i další údaje si můžete sami vyhledat na internetové stránce Moravského zemského 
archívu v  Brně (www.mza.cz/actapublica) pro jakoukoliv vesnici na území Jihomoravského 
a Zlínského kraje.

Skutečné vlastníky domů, stejně jako jiných ve všech obcích, lze však najít pouze v Grun-
tovních (pozemkových) knihách, v  nichž byly zaznamenávány převody majetku. Tyto jsou 
uloženy v Moravském zemském archívu v Brně. Od minulého článku mám však pro zájemce 
o hledání svých předků pozitivní informaci. MZA Brno je začíná digitalizovat, a proto zájemci 
již brzy nebudou muset vyrážet až do Brna osobně. Ti, kteří jsou nedočkaví se mě můžou ozvat, 
poradím jim, kde na webu najdou „beta“ verzi této digitální části archívu.

Výřez mapy obce Březolupy z roku 1828 (s domem č.37)
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Opět pouze připomenu, že prvním mapovým zdrojem, kde jsou již zakresleny domy a uve-
deni i jejich vlastníci, jsou mapy pořízené při tvorbě Stabilního katastru mezi lety 1824 až 1830. 
Pro Březolupy byla mapa vytvořena roku 1828. I  tuto archiválii si je možné již prohlédnout 
z klidu domova na počítači, a to na internetové adrese: www.mza.indikacniskici/skica.

Dalším důležitým zdrojem informací jsou formuláře vyplňované při „Sčítání lidu“, které 
probíhalo v letech 1857, 1869, 1880, 1890, 1900, 1910 a 1921. Ze všech let jsou u nás docho-
vány, což není vždy pravidlem. Některé obce takové štěstí neměly a mají v archívech uloženy 
pouze některé roky. Tento materiál pro rodopisné bádání je uložen na stránkách: www.mza.
cz/scitacioperaty. Zde pak zjišťuji další údaje, které pak ve svých článcích využívám a můžete 
si je tam ověřit. Pouze upozorním, že při nesouladu údajů je vždy správným ten z matriky. 
Při sčítání nebyli jejich zapisovatelé často pořádní a údaje od lidí si někdy neověřovali.

Nemovitost č. 37: 
Domek č. 37 leží v části obce Březolupy zvané Velká ulička. V této části naší obce byly domy 

v roce 1828 po své levé straně (směrem do kopce) již vystavěny, ale na straně pravé byl prvním 
právě dům č.37. Jde o rodný dům mé prababičky Anny Hrbáčkové (1877-1967) a tím i bydliště 
mých přímých předků. Proto o něm mám zjištěno již více údajů, o které bych se s Vámi v člán-
ku rád podělil.

První zápisem v matrikách, kde je uvedeno číslo tohoto domu je v roce 1775, kdy se zde 
narodil 17.září František, syn Václava FUSKA a jeho ženy Anny, rozené Sklenářové. Tato rodi-
na však pak žila na č.132. 

První zápis v matrikách o obyvatelích domu č. 37 z roku 1775

Dalším zápisem na č.37 je pak až roku 1787 narození Jana, konkrétně 16.3. Tento byl synem 
Antonína HRBÁČKA a jeho ženy Polyxeny, rozené Janečkové. Oba rody pochází ze Zlína, kde 
měli roku 1771 sňatek a kde se jim narodili i první čtyři z celkového počtu osmi dětí, včetně 
mého předka Josefa (*1775). První dvě děti se u nás narodily v letech 1782 a 1784, ale ještě na 
č. 88 a 82. 

Ze zjištěných dat usuzuji, že se do Březolup dostali v mezi léty 1780 a 1782. A okolo roku 
1785 koupili domek č.37. Antonín Hrbáček byl ševcem a do naší vesnice se přestěhoval i s rodi-
nou pravděpodobně za lepším výdělkem a možná i na přímé pozvání vlastníka tohoto panství. 
Zemřel na č.37 dne 14.8.1815, jeho žena pak na stejném místě již roku 1806. Tento řemeslník ze 
Zlína, křtěný roku 1749 jako Antonín Matěj je praotcem všech Hrbáčků v Březolupech.

Dědicem domu se stal syn Josef (1775-1848), který se roku 1799 oženil s Apolenou Záho-
rovou ze Zlámance. Měli spolu celkem šest dětí. Jediným jejich synem, který se dožil dospělosti 
a založil rodinu byl Tomáš (*1813). Jak se ukázalo později dokonce ne jenom jednu.

„Pánem“ domu č.37 se tak stal budoucí historicky první starosta obce Březolupy Tomáš 
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Hrbáček (1813-1895), který byl současně i posledním fojtem (předchůdcem tohoto úřadu). 
Tomáš se nejprve roku 1837 oženil s Marianou Ambruzovou ze Šarov a měl s ní celkem 11 dětí. 
Se druhou ženou Vincencií Lysoňkovou se oženil L.P. 1857, ale žádné děti neměli. 

Když jeho druhá žena zemřela roku 1866 na choleru, oženil se hned v roce 1867 potřetí, 
a to s Alžbětou Lukašíkovou ze Zlámance (mladší o 14 let), a měl s ní ještě jednoho syna. Při 
prvním sčítání lidu roku 1857 je zaznamenán se svojí druhou ženou, syny Františkem (*1840), 
Josefem (*1848), a dcerami Klementínou (*1838), Marianou (*1842), Annou (*1845), Adolfí-
nou (*1854) a Františkou (*1856). 

První zápis o rodu Hrbáček na č. 37

Při sčítání roku 1869 s ním žila již žena třetí a pouze některé z původních dětí. A nově i syn 
Vincenc (*1868). Roku 1880 je na č.37 již psán jako majitel Josef Hrbáček (*1848). S ním zde 
žila od roku 1874 (kdy měli svatbu v našem kostele) jeho žena Josefa Křenová (*1857). Dále 
dcery Mariana (*1875), Anna (*1877) a syn Josef (*1879). V roce 1890 pak navíc i jeho tchán 
Jan Křen (1827-1901) a jejich děti: Amálie (*1886), Ludvík (*1882) a Tomáš (*1889). 

Roku 1900 nedošlo k mnoha změnám, pouze byl navíc uveden nový syn František (*1893), 
dcera Anežka (*1897) a taky Antonín Berecka (*1873) manžel dcery Anny. Při dalším záznamu 
z roku 1910 jsou obyvatelé téměř totožni, mimo rodinu Bereckovu. Navíc však zde již bydlí 
Marie Šuranská (*1888 v Nedachlebicích), žena nejstaršího přeživšího syna Ludvíka, kteří měli 
svatbu roku 1910 v Bílovickém kostele.

Roku 1921 je již na sčítacím operátu uveden jako majitel domu Ludvík Hrbáček. Jeho otec 
Josef totiž zemřel začátkem ledna, ještě před vlastním sčítáním. S nimi tam žili: matka hospo-
dáře Josefa a jeho dcery Bohumila (*1911), Anna (*1915) a Marie (*1920). Dále pak tři sestry 
Ludvíka a  jedna z nich i  s manželem Janem Švábkem. Ludvík Hrbáček zemřel v domě č.37 
v roce 1959, jeho žena Marie pak roku 1964.

Poté vlastnili dům Ferdinand VYORÁLEK (*1911) se ženou Marií (*1920), rozenou Hr-
báčkovou, kteří měli svatbu roku 1943. V domě č.p. 37 se jim narodili děti Ludmila a František. 
Celá rodina se pak přestěhovala do domu č. 251 v části obce Kopec. 

Roku 1966 dům manželé Vyorálkovi prodali, a tak se na č. 37 dostal po 181 letech nový rod, 
který nebyl nijak spojen s Hrbáčky. Byl to rod BLAŽEK, a i když je u nás původním březolup-
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ským i přistěhovalým mistřickým (oba mám ve svém vývodu předků), tento byl zcela novým. 
Přišel k nám z obce Včelary. Genealogickým bádáním jsem však zjistil, že má taky své kořeny 
v Mistřicích. 

Prvním z  tohoto rodu Blažků byl v  Březolupech Antonín, který se narodil roku 1911
 ve Včelarech, který se vzal později za ženu si vzal Marii Kolářovou. Jeho otcem byl Antonín 
(*1888), který měl pro mě zajímavé povolání, a to silniční pohrabáč (což byl cestář starající 
se o přidělený úsek silnice). Ten se roku 1910 oženil s Františkou Hrdinovou z Topolné. Měli 
spolu ve Včelarech ještě syna Jaroslava (*1912) a dceru Marii (*1916). 

Antonín padl na bojištích I. světové války a Františka se poté znovu roku 1923 provdala 
za Ludvíka Juřenu z Březolup. Celá rodina pak odjela po II. světové válce osídlovat pohraničí, 
konkrétně vesnici Božice na Znojemsku. „Juřenova“ část rodiny zde zůstala, ale „Blažkova“ se 
vrátila na Slovácko, ale už do Březolup ke svým příbuzným. V současné době žijí na domě č.37 
Josef Blažek a jeho syn Zbyněk Blažek se svými rodinami. 
 

Současná fotografi e domu č. 37

Závěr:
I  tento článek, stejně jako i  všechny ostatní s  historickou tématikou, bude umístěn pro 

případné zájemce na internetové stránce obce Březolupy (www.brezolupy.cz) v záložce: OBEC 
ÚZEMÍ / HISTORIE OBCE / ČLÁNKY O HISTORII.

Radek Berecka, písmák, kronikář obce Březolupy, amatérský historik a genealog 
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Co bylo v roce 2024 a co se chystá na 2025 a další roky

Nadcházející období spojené s koncem roku je plné vyhodnocování a plánů. I já si dovolím 
tímto článkem vás seznámit, co většího bylo v naší obci zbudované a případně co se chystá pro 
roky příští. Nejprve tedy malé poohlédnutí za rokem 2024.

Mimo prací na přípravě projektu pro příští roky, které nás letos zaměstnávaly nejvíce, pro-
běhly letos tyto větší akce.

Po prvních fotovoltaických elektrárnách na střechách bytových domů v minulém roce byly 
letos zprovozněny další čtyři fotovoltaické elektrárny, a to na střechách základní a mateřské 
školy, zdravotního střediska a víceúčelové haly. V současnosti je celkový výrobní výkon všech 
našich instalací téměř 150 kWp. Začátkem příštího roku se má zbudovat elektrárna i na střeše 
ČOV. Další tři se mají v příštím roce stavět na našich nových či rekonstruovaných objektech, tj. 
na Dětské skupině (ta možná již i letos), hasičské zbrojnici a odpadovém centru.

Každá z těchto celkem 10 elektráren o celkovém výkonu přesahujícím 200 kWp má či bude 
mít své bateriové uložiště. Výkonově to pokrývá přibližně 80% spotřeby obecních objektů včet-
ně veřejného osvětlení.

A kolik opravdu dokážeme využít záleží také na tom, jak se nám podaří nastartovat i naše 
komunitní sdílení, přes které chceme nabídnout i naši nespotřebovanou elektrickou energii, 
tzv. přetoky, pro začátek větším spotřebitelům v naší obci jako je obchodní dům Jednota, re-
staurace, Stanice technické kontroly, areál Klemposu a apod… Do budoucna chceme zapojit 
do komunitního sdílení i naše spolky či obyvatele případně nabídnout naše zařízení i k fl exi-
bilnímu řízení celé sítě jiným subjektům

Přes prázdniny byla zrealizována dotační akce Rekonstrukce gastro zařízení ve školní 
kuchyni na MŠ s celkovým nákladem kolem 7,0 mil Kč s dotací ze Státního fondu životního 
prostředí přibližně 50 %. Nová kuchyně už je v provozu a snad bude našim strávníkům i nadále 
chutnat. V příštím roce chceme navázat přístavbou místnosti pro výdej jídlonosičů.

Nové odpadové centrum
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Z  dalších větších akcí realizovaných v  letošním roce to je Rekonstrukce místní komu-
nikace a chodníku na Čístrém. Na této stavbě se fi nišuje a má být hotovo koncem letošního 
roku. Tuto akci o objemu přibližně 5,0 mil Kč fi nancujeme pro letošek jen z našeho rozpočtu, 
s počtvrté podanou žádostí o dotaci jsme nebyli úspěšní.

Největší akce letošního roku jsou rovnou dvě, a i na těchto dvou se fi nišuje. Jedná se o nové 
budovy, a to o Dětskou skupinu v areálu MŠ a na bývalé skládce vzniká nové Odpadové cen-
trum. Obě dvě akce jsou, resp. budou dotačně podpořeny, Dětská skupina s realizační cenou 
kolem 25,0 mil Kč ve výši 100% z ministerstva práce a sociálních věci.  Odpadové centrum 
s realizační cenou kolem 32,0 mil Kč pak dotací ze Státního fondu životního prostředí ve výši 
přibližně 1/3.

Dětská skupina má plánovanou kapacitu 24 děti a je určena pro děti ve věku 1-7 let a na její 
provozování jsme vybrali spolek Borky a Borci z Topolné. Plánujeme otevřít od 01. ledna 2025 
a již nyní se mohou rodiče dětí přihlásit. Rodiče březolupských dětí zde budou platit stejný po-
platek jako v MŠ, tj. 500,- Kč měsíčně + stravu, mimo březolupští pak 2.500,- Kč + stravu. Dět-
skou skupinu plánujeme v optimálním stavu jako naše předškolkové zařízení pro děti 1-3 let.

 Nová budova dětské skupiny v areálu MŠ již pomalu dostává fi nální podobu

Odpadové centrum je postaveno, jeho 100% zprovoznění ovšem zatím plánujeme až na 
jaro, v  rámci týdne jarního úklidu. Do areálu odpadového centra se má přestěhovat sběrný 
dvůr z Podzámčí, zázemí našich zaměstnanců včetně našich „stavebnin“, bude zde komunitní 
kompostárna a nakládání se stavební sutí. 

V letošním roce zahájíme rekonstrukci, resp. přístavbu hasičské zbrojnice. Předpokládaný 
celkový náklad atakuje 15,0 mil Kč a dotace by měla být z generálního ředitelství Hasičského 
záchranného sboru, resp. ministerstva vnitra ČR kolem 6,0 mil Kč. Hotovo by mělo být kon-
cem roku 2025
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Co se týká příštího roku a výhledově i dalších let.
K realizaci je připraven i projekt na stabilizaci svahu u místní komunikace mezi spodními 

a  horními Šraňkami, je také připravena rekonstrukce místní komunikace Úlehla a  také 
parkoviště před Kolibou, které budete znát pod názvem Váha. Tyto akce zatím čekají na své 
fi nanční prostředky.

Dokončili jsme projekční práce a získali stavební povolení na II. etapu Bytového domu 
Stará pošta. Je zde plánováno celkem 18 nových jednopokojových bytů, které stejně jako 
v  I. etapě, chceme přednostně nabízet našim seniorům. V  současné době připravujeme 
podklady pro podání žádosti o dotaci.

Bohužel jsme nebyli v  roce 2024 úspěšní s  žádostmi o  dotaci pro nástavbu II. NP nad 
kabinami sportovního klubu ani s akcí nové tribuny, plochu s umělou trávou za brankou 
a  atletickou dráhu u  fotbalového hřiště a  ploché dráhy. Pokud bude možnost, pokusíme se 
získat dotaci v roce 2025.

Máme podánu žádost o dotaci na modernizaci gastro provozu i na základní škole. Pokud 
nás vyberou, realizace by měla proběhnout také v  příštím roce. Pokračujeme na projekční 
přípravě na rekonstrukci rozvodů v budově mateřské školy.

Jako největší projekt příštích let s možným zahájením už i v roce 2025 připravujeme projekt 
na nástavbu a  dostavbu základní školy o  celkem 5 odborných učebnách, včetně kabinetů 
a dalšího zázemí, Tento projekt by měl přispět k lepšímu dělení tříd při odborné výuce, měl 
by zlepšit také nakládání s jídlonosiči např. i při vaření pro důchodce a v neposlední řadě také 
umožnit přestěhovat 1. a  2. třídu z  objektu mateřské školy a  v  uvolněných učebnách vznik 
další třídy mateřské školy s cílovou kapacitou naší MŠ ze stávajících 72 na 100 dětí. S žádostí 
o dotaci z roku 2022 jsme nebyli úspěšní, čekáme na další možnost dotační podpory, případně 
zvažujeme fi nancování této akce jen z našeho rozpočtu. Předpokládaná cena atakuje 40,0 mil 
Kč

Získání stavebního povolení pro II. etapu dostavby kanalizace se posouvá na rok 2025, 
stejně jako projekt Dopravní stavby 2021, řešící rekonstrukcí místní komunikace Pod kopcem, 
U hřbitova, Faltýnkova ulička, malá Kozina a horní Žleby. 

Tolik tedy malé shrnutí, co bylo a co možná bude, vše samozřejmě dále záleží mimo jiné 
na fi nančních možnostech obce i na vůli zastupitelstva a ta bude známa až v únoru.

Vedle tvrdých projektů plných betonů, m3 a  cihel bych rád zmínil vedle pravidelných 
měkkých akcí obce či našich spolků jako je namátkově fašank, burzy, hody, jarmark i  jednu 
novou, jimž bylo v novodobé historii první Setkání březolupských stárků v rámci letošních 
dozvuků. Podrobněji se o něm dočtete zcela určitě v jiném článku. 

Já si zde jen dovolím opětovně poděkovat všem, kteří se na přípravě a  i  samotném 
průběhu této, dle ohlasů, zdařilé akce podíleli a samozřejmě patří poděkování i těm stárkům 
a  stárkám, kteří se dostavili v  hojném počtu, a  pro pořadatele to byla zcela jistě největší 
možná odměna.

Byť jsem vyzdvihl tuto novou akci, s  koncem roku si dovolím poděkovat samozřejmě 
i všem ostatním, kteří se aktivně podílejí na přípravě různých akcí v naší obci či na spolupráci 
s obcí jako takovou na jejím rozvoji.

Ing. Petr Kukla, starosta obce Březolupy
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Vánoční přání

Co nového v pálenici

…přišla mně zpráva od vnuka...jak se mám, že on se má skvěle a zrovna sedí s mamkou 
a se ségrou v obýváku...a viděl úžasnou mikinu, na kterou mě pošle odkaz, abych viděla, jak 
je krásná. Samozřejmě mně tím vlastně napsal. „Milý Ježíšku…“ Tak jsem dělala nechápavou, 
že už měl dávno napsat za okno, co si přeje, protože už je dost pozdě a pod stromeček to všech-
no Ježíšek nestihne a v Březolupech za oknem nic nenašel, tak si prostě myslel, že tam nikdo 
nic nechce, po ničem netouží a ani nic nepotřebuje. Chvilku bylo ticho, zpráva přišla asi až za 
deset minut…

„Víš babi, jak jsme byli minulý týden všichni u tebe, tak jsme si to přáli výkřikem do tmy. 
Ježíšek nás určitě slyšel.“...všem je určitě jasné, co slyšel Ježíšek a co slyšela babička ...

I když nebude pod stromečkem fůra dárků, určitě nám budou odměnou rozzářené oči dětí 
a společně strávený čas se svými nejbližšími. I ti, kteří nám ze života odešli, s námi budou ve 
vzpomínkách.

Přeji Vám radostné svátky vánoční, v roce 2025 hlavně zdraví a pohodu.

Knihovna bude i v příštím roce pro všechny otevřena každé úterý od 15,00 do 19,00 hodin.
V letošním roce bude naposledy otevřeno 17. prosince.

Na Vaši návštěvu v knihovně se těší Olga Rosíková

Moštárnu a kotle na povidla jsme již zazimovali, ale od září pálíme na plné obrátky. Naší 
páleničářské sestavě patří velké poděkování, chlapi se musí otáčet.

V dalším roce nás čeká rekonstrukce části pálenice, ať jsou nabízené služby pohodlnější 
pro zákazníky i pro obsluhu. Během následujících let budeme v rozvoji dále pokračovat, máme 
spoustu plánů. A to nejen v této technologii, ale i v dalších aktivitách, například ve výsadbě 
našeho sadu. Jednou z novinek budou také výhody pro členy organizace.

A desátý ročník koštu slivovice, rozšířený o kategorii likérů, jsme po konzultaci s Kulturní 
komisí obce přesunuli na 22. 2. 2025. Pozvánku naleznete zde ve zpravodaji. Těšíme se.

výbor ZO ČZS Březolupy, zahradkari-brezolupy.cz
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Rok 2024 v klubu důchodců

Dovolte mi, abych vás pozdravila jménem svým i  jménem všech členů klubu důchodců 
a řekla pár slov o naší činnosti. Scházíme se pravidelně každé pondělí v naší klubovně na zdra-
votním středisku. Za našich babiček se lidé scházeli u draní peří, předení, nebo jen tak venku 
na lavičce a povídali si. Tak i my si povídáme, předáváme zkušenosti ze zahradničení, recepty 
a máme různé nápady co dělat.  

Jedním z  takových nápadů byl, pořádat módní přehlídku. Děvčata se na mě nedůvěřivě 
dívala, když jsme to navrhla, co zas vymýšlím, vlastně jako vždycky, že holky. Ale když jsem se 
o tom zmínila na schůzce spolků na obecním úřadě, ze všech stran se ozývalo, to je dobrý ná-
pad, my vám pomůžeme. Oslovili jsme paní Chmelovou, majitelku butiku Móda pro každého. 
Přehlídka měla úspěch a padaly dotazy, kdy bude další. Proto jsme hned po skončení domluvili 
termín. Obě přehlídky byly proloženy i kulturním programem, na první nám zazpívala děvčata 
pod vedením paní Jany Mizerové, na druhé taneční skupina ze Starého Města.  Na druhé pře-
hlídce jsme odevzdali paní Uherkové, zástupkyni NEDOKLUBKA, organizaci pro nedonošené 
děti, čepičky a čtyřlístky. 

Chtěla bych všem, kteří se podíleli na přípravě a průběhu přehlídek,  moc poděkovat. Kro-
mě členek našeho klubu, jsou to oddíl volejbalu, fotbalu, hodová chasa, zvukař Ondra Zatlou-
kal, děvčata Dagmar Zatloukalová, Dagmar Čejková, Stanislava Hoferková, Alena Bernatíko-
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vá, Věra Zůfalá, Věra Jurčíková ml i st., Michaela Zůfalá, Lenka Šobáňová.  Bez jejich pomoci 
bychom to nezvládli. 

Pořádali jsme zájezd do Litomyšle a na nákupy do Polska. Vím, nejsme cestovní kancelář, 
ale to neznamená, že program zájezdu je méně zajímavý. 

Největší událostí nejen pro náš klub ale i další seniory obce, byla účast na „olympiádě“ 
ve slovenských Brezolupech. Strávili jsme zde pěkné odpoledne plné sportovních soutěží. Celý 
program se nesl v duchu olympiády, slib rozhodčích, soutěžících, vyvěšení olympijské vlajky, 
zapálení ohně.  Vítězové obdrželi medaile dle pořadí a všichni ostatní medaili za účast.  Převza-
li jsem štafetu a čeká nás v příštím roce připravit sportovní hry.  Bude to spousta práce s organi-
zací, zajištěním fi nančních prostředků.  Doufám, že všechno s pomocí obecního úřadu, všech 
místních složek a taky fi nanční podpory podniků a podnikatelů na území obce, zvládneme. 
Nesmíme si udělat ostudu.

S přáteli ze Slovenska jsme se sešli i při pravidelné návštěvě naší obce, kdy se koná fotbalový 
turnaj starých pánů a taky prohlídka některých zajímavých míst v okolí. Navštívili jsme památ-
ník Velké Moravy. Prohlídka s průvodcem byla velmi zajímavá. Při zápase jsme fandili každý 
svým hráčům.  Přátele jsme pozvali na prohlídku kostela, poseděli na faře při kávě a zákusku, 
které pekly členky našeho klubu. Slovenští přátelé obdrželi od farní rady brožurku „Rozkvet-
lý kostel“, která byla vydána u příležitosti 250 výroční položení základního kamene kostela.  
Setkání pokračovalo ve víceúčelové hale různými soutěžemi. Rozloučili jsme se až kolem půl 
noci.  Brezolupjané přijeli i na hody a někteří z nich dokonce v jejich krojích.

S paní Libuší Holznerovou, fyzioterapeutkou, jsme měli zajímavou besedu s radami a cviky 
proti bolesti. Cvičení bylo na faře a pro všechny zájemce obce.  

Chtěla bych poděkovat i farní radě, že pořádá různá setkání na faře, kterých se i my zúčast-
ňujeme.  I tyto akce jsou velkou příležitostí k setkávání a sbližování občanů. Přináší do obce 
kus kultury. 
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Zvu všechny, kteří se doma nudí, přijděte mezi nás, nebojte se. Rádi vás přivítáme a dou-
fáme, že s vámi přijdou i nové podněty pro naši činnost. Již potřebujeme novou, mladší gene-
raci. My jsme za těch víc jak deset let zestárli a ubývá nám sil. Bylo by škoda, kdyby se nenašli 
pokračovatelé. To, co jsme za těch deset let zažili a viděli, nám nikdo nevezme. Poznali mnoho 
zámků, hradů, kostelů, poseděli na vinařské pohotovosti ve Valticích, zazpívali si u  Osičků 
v Lanžhotě, kde jsme se setkali i s občany Brezolup, ochutnali „burčák“ v Plžích, všechno nejde 
vyjmenovat. Jedním slovem, máme na co vzpomínat!

Nejsou to jenom zájezdy autobusové, ale taky malé výlety veřejnou dopravou po okolí, 
Vizovice, Sv. Hostýn, Velehrad i Praha, kde jsme si prošli hrad, Václavské náměstí.

Co plánujeme na příští rok?
Pokračovat v našich schůzkách. Hned v únoru pořádat zájezd na hrad Veveří na „Slavnosti 

moravského uzeného a vína“, pokud bude zájem. Proto prosím, hlaste se již teď, ať můžeme 
včas zajistit autobus. 

Pravděpodobně koncem května nebo začátkem června, módní přehlídku s oblečením pro 
letní měsíce. Spolupracovat se složkami v obci.  Ale jak jsem již uvedla, hlavním úkolem bude 
zajištění sportovního odpoledne tak, abychom si neudělali ostudu. 

Do dalšího roku přeji všem hodně zdraví, štěstí. 
Ludmila Zůfalá
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Volejbal v Březolupech pokračuje!

S příchodem září začala škola, písek na beachvolejbalovém kurtu ochladil a nastal čas pře-
sunu do haly. Děti jsme ještě chvíli nechali zabydlet ve škole a od poloviny září jsme opět mohli 
rozběhnout minivolejbalový kroužek. Počáteční každoroční nejistota, zda se nám podaří navá-
zat na předchozí sezónu a přijdou-li i nové tváře, se začala rozplývat už od prvního tréninku. 
Kroužek nyní navštěvuje přibližně 25 dětí, přičemž máme zastoupeny všechny školní ročníky.

Letos jsme navíc přišli s inovací, která řeší dřívější problém s dostatečným zapojením dětí 
při hře na síti. Pořídili jsme dlouhou síť, která umožňuje vytvořit až čtyři hřiště pro osm týmů. 
Na organizaci dohlíží šest trenérů, takže je zajištěn dostatek prostoru i pozornosti pro všechny. 
Kdo by tomu nevěřil, může se přijít podívat – a nejen podívat – každý čtvrtek od 18 hodin!

A pokud by si chtěli přijít „pinknout“ i dospěláci, nabízíme možnost zpestření dlouhého 
zimního večera ve čtvrtek 19.12. od 18 hodin i pro vás. Přijďte, těšíme se na vás!

Všechny tyto aktivity by však nebyly možné bez dlouhé volejbalové tradice v Březolupech. 
Na začátku příštího roku nás čeká již 50. ročník Pouličního volejbalového turnaje. Za každou 
tradicí však stojí hlavně lidé, kteří ji udržují a předávají dál. Rádi bychom proto tímto popřáli 
Jindrovi Michálkovi k jeho 85. narozeninám zdraví těla i ducha a abychom ho mohli ještě dlou-
ho potkávat v dědině, při tom jeho každodenním tréninku.

Za oddíl volejbalu, Staňa Hubáček a Pavel Mizera
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Fototoulání obcí

S buzolou a mapou, 5.10.2024

Putování po altánech, 28.9.2024
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Hody v Březolupech, 19.10.2024

Hody v Březolupech, 19.10.2024
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Divadlo, 23.11.2024

Kladení věnců, 25.10.2024
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Mikulášská družina, 5.12.2024

Beseda s důchodci, 10.11.2024
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Vánoční koledování na zámku, 7.12.2024

Vánoční jarmark, 7.12.2024
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Možná nevíte ….

- Obecní úřad Březolupy bude v období vánočních svátků (20.12., 23.12., 27.12., 31.12., 2.1.2025, 
3.1.2025) UZAVŘEN. Otevřeno bude v pondělí 30. prosince 2024 dle úředních hodin.

- Sběrný dvůr bude v sobotu 21. prosince 2024 a 28. prosince 2024 OTEVŘEN. 

- Knihovna Březolupy oznamuje, že bude 24. 12. 2024 a 31. 12. 2024 UZAVŘENA. 

- Stavební úřad Bílovice oznamuje, že bude ve čtvrtek 02. ledna 2025 v Březolupech OTEVŘEN 
od 14:00-16:00.

- Svoz komunálního odpadu proběhne v SOBOTU 4. ledna 2025. Mějte své popelnice 
nachystány před domem od časných ranních hodin.

- Obec Březolupy vydala stolní kalendář na rok 2025 s historickými fotografi emi naší obce. 
K zakoupení je na Obecním úřadě Březolupy nebo v prodejně COOP Jednota Březolupy. 
Prodejní cena je 125 Kč za kus.

- Místní spolky mohou podávat písemné žádosti o dotaci z rozpočtu obce na rok 2025 pro 
svou činnost, a to do pondělí 13. ledna 2025 (do 17.00 hod.) Do stejného termínu mohou 
podávat své podněty pro rozpočet 2025 i občané. Žádosti doručte na OÚ Březolupy písem-
ně poštou, osobně či e-mailem (obec@brezolupy.cz).

- Svozy tříděného odpadu od vašich RD (plast + papír) se uskuteční v   I. čtvrtletí roku 
2025 v těchto termínech: 31. ledna, 28. února, 28. března 2025

 Jeden pytel plastů optimálně 2,5 - 4,5 kg a pytel či svazek papíru optimálně 5-10 kg.
 Pokud máte více papíru, raději jej svažte do menších (5-10kg) balíků.  Nezapomeňte ozna-

čit pytle či svazky čárovým kódem (případně i označte fi xem číslo popisné). Pokud vám 
čárové kódy již docházejí, a nemáte možnost si je vytisknout z www.mojeodpadky.cz po 
přihlášení do svého účtu, můžete o tisk kódů zažádat na OÚ nebo ve sběrném dvoře.

- Poplatek za odpady na rok 2024 – poplatek je možné zaplatit v   hotovosti v   poklad-
ně Obecního úřadu Březolupy (dle otevírací doby OÚ) nebo převodem na účet obce 
č.  1543047379/0800 (variabilní symbol je čp. vašeho RD). Splatnost poplatku byla do 
1. července 2024. Preferujte platbu PŘEVODEM. Děkujeme.

- Poplatek za psa na rok 204 je možné zaplatit v   hotovosti v   pokladně Obecního úřadu 
Březolupy (dle otevírací doby OÚ) nebo převodem na účet obce č. 1543047379/0800 (va-
riabilní symbol je čp. vašeho RD). Splatnost poplatku byla do 15. října 2024. Preferujte 
platbu PŘEVODEM. Děkujeme.
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- Ve SBĚRNÉM DVOŘE bude od 1. října 2024 do 30. dubna 2025 připraveno poděkování 
za zimní údržbu chodníků – na výběr je tradičně: set koště + lopata (plastová nebo hliní-
ková), sud na posyp nebo popelnice 120 l.

- Obec Březolupy nabízí k pronájmu urnové buňky v rámci kolumbária č. 1 na místním 
hřbitově Březolupy. Urnová stěna má v pěti řadách celkem 20 urnových míst o rozměrech 
60x40 cm. Jedna buňka je určena k uložení až tří uren. Více informací na www.brezolupy.
cz/kolumbarium, 572 580 116, obec@brezolupy.cz. 

- Záznam rozhlasového hlášení v obci Březolupy je možno poslechnout na telefonním čís-
le 776 343 285.

- Na stránkách www.brezolupy.cz je možnost zdarma inzerovat prodej, pronájem, kul-
turní akce atd. Pokud se nechcete registrovat, můžete využít i rychlou možnost vložení své 
informace/inzerce formou diskusního příspěvku.

- V rámci projektu MiniDešťovka2021 můžete stále objednávat jednou použitý IBC kon-
tejner 1m3 na zachytávání dešťové vody za 1 500 Kč včetně dopravy do Březolup (po ode-
čtení dotací obce ve výši 1 000 Kč) + případné vystrojení za nákupní ceny. Více informací 
uvedeno na úřední desce a na webu obce, případně 572 580 116 či matrika@brezolupy.cz, 
úřednice OÚ paní Veronika Uherková.

- Obecní úřad Březolupy nabízí občanům bezplatně k zapůjčení zdravotnické pomůc-
ky. Občané, kteří mají doma podobné zdravotnické pomůcky (francouzské hole, vozíky 
apod.), které již nemají doma uplatnění a chtěli by je dát k dispozici k dalšímu používání, 
ať kontaktují Obecní úřad Březolupy tel. 572 580 116, matrika@brezolupy.cz.

- Stále je k prodeji KRONIKA OBCE BŘEZOLUPY do roku 1918 autorů R. Stiglera a M. 
Kopala. K zakoupení je na obecním úřadě za cenu 225 Kč.

- Kniha Březolupská šedesátka aneb historie ploché dráhy na slovácké návsi autora 
A.Škacha je v prodeji i na obecním úřadě za 400 Kč.

- Tenisový kurt je možné i nadále bezplatně rezervovat přes webové stránky obce www.
brezolupy.cz/rezervace kurtu

- S účinností od 7. 2. 2024 byly aktualizovány obecní dotace a to na rekonstrukci, výstavbu 
RD. Více informací na www.brezolupy.cz/dotace pro spolky a občany. 

- S účinností od 7. 2. 2024 došlo k navýšení příspěvku obce na sociální služby pro naše 
seniory poskytované oblastní Charitou Uherské Hradiště a také pro postižené občany 
na 2 500 Kč/měsíc
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